
 

 
PITEÅ KOMMUN    Sammanträdesprotokoll 
     Sammanträdesdatum 

Kommunala tillgänglighetsrådet  2019-04-04  1 (16) 

 
Plats och tid Ovalen, Stadshuset klockan 08:30 – 12:00 

Beslutande Sven-Gösta Pettersson, ordförande 
Börje Karlsson, Piteå Funktionsrätt Centrum 
Tord Eliasson, Diabetesföreningen  
Eva Lundström, Allergiföreningen 
Monica Nyman Björklund, HRF 
Anita Berglund, Piteå HjärtLung 
Siv Forslund, Socialnämnden 
Marianne Hedkvist, Fastighets- och servicenämnden 
Anna Åström, Samhällsbyggnadsnämnden 
Elisabeth Lindberg, Kultur- och fritidsnämnden 
Maria Platni, Barn- och utbildningsnämnden 
Malte Larsson, FUB 
Margareta Kassfeldt, Funktionsrätt Piteå 
Thomas Hedlund, Piteå älvdal Neuro 
Helén Lindbäck, KS, ersättare för Elisabeth Vidman, KS 
Christer Karlsson, SRF, ersättare 
  

Övriga deltagande 
 
Tomas Backeström, avd chef, Stöd och omsorg 
Gun-Britt Wiksten, sekreterare 
 
Tillgänglighetsansvariga: Anna Stamblewski, samhällsutvecklare vid Sam-
hällsplanering. Deltog under punkten: Tillgänglighet 

Utses att justera 
 

Eva Lundström, Allergiföreningen 

Justeringens plats och tid  
Underskrifter Sekreterare  Paragrafer § 1 - 13 
  Gun-Britt Wiksten 

 
 

 Ordförande   
  Sven-Gösta Pettersson  

 Justerande Eva Lundström, Allergiföreningen  
    

Anslag/Bevis 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ  Kommunala tillgänglighetsrådet  
Sammanträdesdatum  2019-04-04  
Anslags uppsät-
tande 

  Anslags 
nedtagande       

Förvaringsplats 
för protokollet 

 Socialtjänsten 
    
Underskrift    
 
 

 
 

          Utdragsbestyrkande 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 1 
 
Mötet öppnas 
 
Sven-Gösta Pettersson berättar att vid varje ny mandatperiod är det ålderman-
nen i rådet som öppnar första mötet och fastställer dagordning och väljer ord-
förande. 
 
Sven-Gösta lämnar över ordet till Börje Karlsson, Piteå Funktionsrätt Centrum 
som är ålderman. Börje hälsar alla välkomna till dagens möte och förklarar 
mötet öppnat. En presentationsrunda görs. 
 
______ 
 
 
KTR § 2 
 
Fastställer dagordning 
 
Dagordningen godkänns med tillägg; mötesplan för KTR 2019. 
 
________ 
 
 
KTR § 3 
 
Val av justerare 
 
Till justerare utses Eva Lundström, Allergiföreningen 
 
________  
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 4 
 
Val av ordförande och vice ordförande 
Sven-Gösta Pettersson, socialnämnden väljs till ordförande och  
Margareta Kassfeldt, Funktionsrätt Piteå väljs till vice ordförande. 
 
Sven-Gösta tackar för förtroendet. 
 
______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 5 
 
Val av arbetsutskott (fem ledamöter samt ersättare) 
 
Till ordinarie ledamöter samt ersättare i arbetsutskottet väljs följande: 
 
Ordinarie ledamöter  Ersättare  
Sven-Gösta Pettersson Ordförande Elisabeth Lindberg Kultur- och fritidsnämnden  
Margareta Kassfeldt  Vice ordf Eva Lundström Allergiföreningen 
Elisabeth Vidman KS Anna Åström Samhällsbyggnadsnämnden 
Tomas Hedlund Piteå älv-

dal neuro 
Anita Berglund Piteå HjärtLung 

Börje Karlsson Piteå 
Funk-
tionsrätt 
Centrum 

Monica Nyman 
Björklund 

HRF 

 
Sekreterare i rådet samt arbetsutskottet är Gun-Britt Wiksten. 
 
______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 6 
 
Reglemente för kommunala tillgänglighetsrådet, KTR 
 
Går igenom kommunala tillgänglighetsrådets reglemente, se bilaga 1 som har 
skickats ut tidigare till ordinarie och ersättare i rådet.  
 
Anita Berglund, Piteå HjärtLung har förslag på några ändringar i reglementet. 
På sidan 2, ändra i andra stycket där det står: ”handikapporganisationernas”, 
skriv istället: ”funktionsrättsorganisationernas”. Byt ut ordet: ”funktionsför-
mågenedsättning” på alla ställen där det förekommer i dokumentet, skriv istäl-
let: ”nedsatt funktionsförmåga”.  
 
Anita Berglund, Piteå HjärtLung med flera anser att uppdraget i råden ska 
vara knutet till uppdraget i föreningen, så att man kan byta under pågående 
mandatperiod, om en person slutar med uppdraget i föreningen. Om reglemen-
tet ska ses över tycker Anita att det ska ombearbetas.  
 
______ 
 
Christer Karlsson, SRF tycker att man följer hela mandatperioden. 
 
Börje Karlsson, Piteå Funktionsrätt Centrum anser att det som står på sid 1 i 
reglementet i tredje stycket om att ”KTR är ett organ för överläggningar, sam-
råd och ömesidig information  o s v inte stämmer så bra. 
 
Börje Karlsson tycker att det brister i information mellan kommunen och före-
ningarna. 
 
Monica Nyman Björklund, HRF poängterar att det ofta känns som att det redan 
är bestämt när det kommer rådet för kännedom. 
 
Börje Karlsson, vill vara mer delaktig i processen mellan mötena. 
 
Siv Forslund, SN säger att det är väl ledamöterna från förvaltningarna som är 
den förlängda armen in mot politiken. 
 
Sven-Gösta Pettersson, ordf säger att vi har en stående punkt som heter ”För-
enings- och förvaltningsstunden” där både föreningar och politiker får delge 
och svara på frågor. Kommunala tillgänglighetsrådet har fyra möten per år. 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 6, forts 
 
Reglemente för kommunala tillgänglighetsrådet, KTR 
 
Beslut: Följande ändringar föreslår föreningarna i kommunala tillgänglig-
hetsrådets reglemente: På sidan 2, ändra i andra stycket där det står: ”han-
dikapporganisationernas”, skriv istället: ”funktionsrättsorganisationernas”. 
Byt ut ordet: ”funktionsförmågenedsättning” på alla ställen där det före-
kommer i dokumentet, skriv istället: ”nedsatt funktionsförmåga”.  
 
Piteå HjärtLung med flera anser att uppdraget i råden ska vara knutet till 
uppdraget i föreningen, så att man kan byta under pågående mandatperiod, 
om en person slutar med uppdraget i föreningen. 
 
______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 7 
 
Föregående protokoll 
 
Föregående protokoll från den 29 november 2018 lades till handlingarna. 
 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 8 
 
Tillgänglighet 
 
Sven-Gösta Pettersson, ordf hälsar Anna Stamblewski välkommen. Anna berät-
tar att hon jobbar med fysisk planering och samhällsplanering och att det finns 
en tillgänglighetsgrupp i kommunen där personer från olika förvaltningar är 
representerade. 
 
Anna berättar att de har haft en dialog kring ombyggnation av Västergatan 
kring kvarteret Tallen (nya Lindbäckshusen vid busstationen) med Funktions-
rätt Centrum.   

Inför alla byggnationer av större dignitet ställs krav på att byggherrar utför en 
tillgänglighetsgranskning av sakkunnig i samband med projektering. Den sen-
aste som är gjord är Pitebos nya bostadshus på Universitetsområdet. 
 
Kommunen håller på att revidera det styrande dokumentet ”Riktlinjer för 
mänskliga rättigheter”, där tillgänglighet ingår som en del. 
 
______ 
 
 
Tord Eliasson, Diabetesföreningen anser att cykelparkeringarna på Storgatan är 
under all kritik, vad kan göras?  
 
Beslut: Anna Stamblewski, samhällsutvecklare tar med sig frågan om brist-
fälliga cykelparkeringar på Storgatan. 
 
Efter mötet har Anna hunnit kolla upp ovanstående fråga med Trafik och 
projekt. Enheten Trafik och projekt på Samhällsbyggnad håller på att se över 
gestaltningen över Lillbrogatan med hjälp av konsult. En av de största anled-
ningarna till det är att hitta en bra lösning för cykelparkering. I dagsläget finns 
dock inga pengar avsatta för åtgärder. 
 
Anna berättar att det kommer att göras stora cykelparkeringar vid buss-
stationen. 
 
______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 9 
 
Förenings- och förvaltningsstunden 
 
En fråga har inkommit från Piteå Funktionsrätt Centrum. 
 
1. Informationsblad 
Hur kan ni göra kommunens informationsblad bättre för de med 
synnedsättning, så den blir läsbar för alla. Blankt papper är väldigt svårt  
att se på? 
  
Börje Karlsson har med sig broschyren ”Värt att veta om din kommun” som 
inte är så tillgänglig. 
 
Sven-Gösta Pettersson, ordf säger att det är kommunens infoenhet som gör 
dessa broschyrer. Skicka till infoenheten att de tänker på att alla broschyrer ska 
vara tillgängliga för alla. 
 
Beslut: Helén Lindbäck, KS tar med sig frågan om utformningen av bro-
schyrerna till kommunstyrelsen. 
 
______ 
 
1. Hjälpmedel 
Margareta Kassfeldt berättar från ett möte med en arbetsterapeut i hemsjukvår-
den att när det gäller små hjälpmedel till personer har de ingen chans att få 
prova ut dem. Måste köpa hjälpmedlet först innan man ens vet om det passar 
och fungerar för personen. Hur kan man lösa det att personen får pröva innan 
man köper det? 
 
2. Anhörigstöd 
Anhörigstödet som finns idag brister i omfattning och kompetens. 
 
Tomas Backeström, avd chef för Stöd och omsorg säger att ett nytt förslag är 
på gång och kommer från tjänstemannaorganisationen till socialnämnden. 
Kommer mest troligt upp till nämnden i maj 2019. 
 
3. Samordnad individuell plan, SIP 
Funktionsrätt Piteå har besökt Piteå hälsocentral som berättade om SIP:ar. Hur 
fungerar det? Hur är kommunen involverad? 
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KTR § 9, forts 
 
Förenings- och förvaltningsstunden 

Tomas Backeström, avd chef säger att under 2018 gjordes det 175 SIP:ar på 
Stöd och omsorg. Äldreomsorgen gör säkert det dubbla. 
Just nu genomför äldreomsorgen ett projekt där SIP ses över. En samordnad 
individuell plan, SIP, ska alltid upprättas tillsammans med den person som har 
behov av insatserna, det gäller oavsett personens ålder eller problem. Planen 
ska tydliggöra vem som gör vad och när. Vi gör det idag, men vi kan säkert bli 
bättre. Individen måste ha gett sitt medgivande till SIP:en. 
 
______ 
 
1. Avgifter för varmvattenbadet och gymnastiklokaler 
Anita Berglund, Piteå HjärtLung tycker att det är höga avgifter till varmbadet 
och gymnastiklokaler. 
 
Region Norrbotten står för akut rehabilitering. Funktionsrätt organisationer 
behöver ofta tillgång till varmvattenbad för att personerna inte ska återin-
sjukna. Eftersom varmvattenbadet är väldigt viktigt ska det antigen vara av-
giftsfritt eller kraftigt subventionerat. Piteå HjärtLung kommer att skriva en 
skrivelse till kommunfullmäktige. Idag kostar varmvattenbadet i Öjebyn 300 kr 
per timme för föreningarna. 
 
Finns begränsade tider på landstinget. Reumatikerna har tider i Öjebyn och det 
är ett bra ställe. 
 
Beslut: Elisabeth Lindberg Kultur- och fritidsnämnden tar frågan med sig 
om avgifter för varmvattenbad och gymnastiklokaler. 
 
______ 
 
 
Tord Eliasson, Diabetes undrar varför inte information om diabetes kan komma 
ut till alla rektorer, utan det stannar hos skolchefen. 
 
Beslut: Maria Platni, Barn- och utbildningsnämnden tar med sig frågan till 
sin nämnd om det är möjligt att få ut informationen till alla rektorer. 
 
 

SIP:ar
SIP:en
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KTR § 9, forts 
 
Förenings- och förvaltningsstunden 
 
Elisabeth Lindberg, K & F tycker att rådet ska bjuda in Florian Steiner, stads-
arkitekt på nästa möte. Det finns många tankar om Rådhustorgets utformning.  
 
Sven-Gösta Pettersson, ordf berättar att Munksund, Öjebyn och Bergsviken 
benämns som stadsdelcentrum. 
 
Elisabeth Lindberg, K & F informerar att det är på gång en förändring av bad-
husparken. Scenen kommer att rivas, kanten runt kanalen kommer att tas upp 
och göras om. Paviljongen ska rivas, det är mögelangripet. Upprustning av 
Norrstrand och lekparker i byarna. En park ska göras på Källboområdet. 
 
Helén Lindbäck, KS vädjar till Elisabeth Lindberg att en paviljong måste få 
finnas med i den nya planen för badhusparken.  
 
______ 
 
 
Tomas Backeström, avd chef Stöd och omsorg berättar att VEP 2019 och bud-
getprognosen kommer upp i socialnämnden den 24 april 2019. 
 
Socialtjänsten står inför organisationsförändringar. Ett förslag är presenterat, 
facklig samverkan, bygga om vår organisation för att klara av vårt välfärdssy-
stem. Kommer inte att jobba som vi gör idag.  
 
Det tilltänkta Barn och ungdomsboendet på Hummerstigen måste skjutas på till 
våren 2020. Lokalbeståndet är undermåligt. 

Onyxen ska renoveras. Den dagliga verksamheten har flyttats ut till Idéhuset. 
Hoppas att den verksamheten kan permanentas där. Lokalerna ska anpassas 
likaså den yttre miljön. 
 
Onyxen kan byggas om till en gruppbostad med 6 platser. 
 
På uppdrag av kommunchefen görs en förstudie, ett projekt om att slå ihop 
delar av Stöd till försörjning med Arbetsmarknadsenheten på samhällsbygg-
nadsförvaltningen. Viktigt att försöka jobba ut personer till egen försörjning så 
att de inte blir fast i försörjningsstödet. 
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KTR § 9, forts 
 
Förenings- och förvaltningsstunden 
 
Bryggan kommer att upphöra från den 1 september 2019. Fastighets förslag är 
att Föreningsservice ska ta över delar av Bryggan. 
 
Christer Karlsson, SRF säger att Bryggan har ju fler verksamheter ex daglig 
verksamhet. 
 
Tomas Backeström, avd chef hoppas att den målgruppen blir kvar i den nya 
organisationen.  
 
En av de närvarande på mötet vet att när det gäller Hunddagis i Bergsviken 
kommer Yvonne Fång som har Hundvis Hundskola AB att hyra Hunddagis.  
 
______ 

 
Sven-Gösta Pettersson, ordf berättar att arbetet med Framtidens Stöd och om-
sorg äntligen har startat upp. Första mötet var den 29 mars 2019 och ett andra 
möte är inplanerat. 
 
Fyra områden - Framtidsfrågor 
 

• Barn- och familj 
• Missbruk 
• Våld i nära relationer 
• Boendestöd 

 
______ 
 
 
Helén Lindbäck, KS berättar att kommunstyrelsens sammanträden ska vara 
offentliga utom de ärenden som ska upp till kommunfullmäktige. 

• Avgifter 
• Motioner utreda för ett nytt äldreboende 
• Wifi på äldreboenden och serviceboenden 
• Vänorterna under utredning 
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KTR § 9, forts 
 
Förenings- och förvaltningsstunden 
 
Monica Nyman Björklund, HRF undrar om hörselslingor finns i  
Ovalen och om alla hör vad som sägs. Allt hörs inte i denna lokal.  

 
Christer Karlsson, SRF säger att sammanträden borde hållas i lokaler med hör-
selslinga, det är jätteviktigt. 
 
Beslut: Marianne Hedkvist, Fastighets- och servicenämnden tar med sig frå-
gan till fastighets om hörselslingor i möteslokaler. 
 
Margareta Kassfeldt, Funktionsrätt Piteå säger att på Källbo och samvaron på 
Hamnplan finns det heller inga hörselslingor. 
 
______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 10 
 
Mötesplan för kommunala tillgänglighetsrådet, KTR 2019, 
se bilaga 2. 
 
Mötesplanen fastställs med en ändring: Sammanträdet den 12 september 2019 
förskjuts en vecka och blir den 19 september 2019 istället. 
 
Sven-Gösta Pettersson, ordf informerar om att de som är valda till arbetsutskot-
tet måste boka in tiderna för arbetsutskottens möten. Ingen separat kallelse 
skickas ut för dessa möten. 
 
______ 
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KTR § 11 
 
Övriga frågor 
 
Sven-Gösta Pettersson, ordf hälsar Carmen Karlsson, ekonom vid social-
tjänsten välkommen. 
 
Carmen informerar om att det finns olika fonder som privatpersoner och före-
ningar som motsvarar målgrupperna i fondernas ursprungliga ändamål kan 
söka från. Hon uppmanar rådet att sprida detta till någon de känner som kan 
ansöka. 
 
I Långströmsfonden finns ca 176 000 kronor. Fondens ändamål är att ”till 
behövande familjer med rörelsehindrade barn lämna bidrag till anskaffande av 
hjälpmedel för den funktionsnedsatte, vistelse vid sjukhus eller dylikt varvid 
företräde ges till familjer med poliodrabbade barn”. 
 
Exempel på det som kan sökas pengar till: Specialrullstol, anpassade fordon, 
gång- eller löpband, mopedbil eller moped till ungdom med gångsvårigheter 
spabad med mera. 
 
Carl Erikssons fond kan ge stöd till grupper av barn och ungdom för främjande 
av deras vård och fostran. 
 
Exempelvis: Gruppresor, andra aktiviteter i föreningen med mera. 
 
OBS! Sista ansökningsdag är den 15 maj. 
 
______ 
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KTR § 12 
 
Nästa möte 

Kommunala tillgänglighetsrådets arbetsutskott blir onsdag den 8 maj 2019, 
klockan 13:00 i Tomas Backeströms arbetsrum på våning 2, Stadshuset.  
På grund av att dörrarna är låsta mellan avdelningarna på stadshuset, vill jag att 
ni går in vid entré 3, närmast Svartudden och sätter er ner och väntar vid  
Receptionen på Försörjningsstöd, så kommer jag och hämtar er där. 
Ingen kallelse skickas ut för arbetsutskottet.  
 
Kommunala tillgänglighetsrådet blir torsdag den 23 maj 2019, klockan 08:30 i 
Ovalen vid Stadshusets entré.  
 
______ 
 
 
KTR § 13 
 
Avslutning 
 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande avslutar mötet. 
 
______ 
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